
Referat Bestyrelsesmøde den 29. april 2019, kl. 17.00 – 20.00 

Deltagere: 

• Carsten Jensen (CJE) 
• Carsten Bach (CB) 
• Kaj Bækgaard (KB)  

• Christian Alstrup (CA)  
• Lissi Bank Lassen (LBL)  

• Henrik Stigel (HS) 
• Carina Jonsson (CJ) - afbud 
• Michael Handberg (MH) - afbud 

• Ole Ørum-Petersen (OØP)  
• Bo West Møller (BWM) – Golfmanager  

 
1. Godkendelse af dagsorden.  

Godkendt uden kommentarer. 
 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde. 

Godkendt uden kommentarer.    
 

3. Økonomi 

a. Regnskab og likviditet.   
Kontingenter 
Kontingentindtægterne er gjort op, så ikke betalte kontingenter er 

krediteret. Det har givet en kreditering på netto knap 200 tkr. Vi er stadig 
over årsbudgettet med 50 tkr. 

 
Udgifter 
Enkelte omkostningsposter overstiger budgettet, som den nye hjemmeside, 

renovering af bag rum, køb af TrackMan og anskaffelse af Tee caddies. Der 
har i sæsonstarten været en mindre besparelse på baneomkostninger i 

forhold til budget, hvilket skyldes en anderledes periodisering af 
lønomkostninger end forventet samt en ikke budgetteret indtægt på salg af 

maskiner, der ikke længere blev benyttet. 
 
Resultatmæssigt er vi pt. foran budget. 

 
Likviditet 

Likviditeten er stadig meget fin, med en beholdning på 170 tkr. mere end 
sidste år på samme tid. 
 

b. Medlemmer. 
Medlemstallet pr. ultimo marts svarer til 2014/15, hvor vi indtil nu havde 

det højeste medlemstal. 
Det relativt høje medlemstal gør, at vi resultatmæssigt er bedre end 
budgettet. 

 



 

 
 

c. Sponsorer. 
Der er fuldt hus på sponsorer; et enkelt emne til drivingrange er måske på 
vej. Et meget positivt år.  

 
4. Banen lige nu 

Vi har netop målt hastigheden på greens og de ruller 8 – 8½, hvilket er meget 

tilfredsstillende, da de samtidig er jævne og de sidste ”huller” er ved at lukke 

sig. Vi prioriterer at bolden ruller fair fremfor hurtigt og at der er græs på 

greens.  

 

Eftersåning er foretaget på hele banen inkl. greens og teesteder. Der har været 

lidt for meget nattefrost, men med varmen nu og vanding/regn kommer den 

ønskede vækst. 

 

Agrometer vil de næste dage lave vand på de 6 teesteder der mangler samt 

indspilsgreen.  

Ultimo Marts: 2018/19 2017/18 2016/17 2015/16 2014/15 2013/14

Aktive 1.102      1.077      1.079      1.084      1.099      1.007    

Mindre aktive 247         269         234         223         218         239       

Startmedlemmer 54           48           88           63           49           37         

Medlemmer total 1.403      1.394      1.401      1.370      1.366      1.283    

Firkløver 589         586         587         577         476         348       



I løbet af sæsonen vil vi arbejde med at udvide de mest belastede teesteder 

(typisk der hvor der er tee fælles teested), hvor det er muligt. Tee 58 på 18. 

hul udvides og der etableres et nyt teested 54 på 14. hul.  

Tee klodserne vil på de mest belastede teesteder blive fordelt bedre gennem 

ugen, så slitagen fordeles bedst muligt.  

Der var ønske om at der også kigges på tee 50 hul 13, der er skævt, peger i 

forkert retning og meget lille.  

Teestederne og greens vil blive efter sået og gødsket løbende. 

Bestyrelsen efterspurgte at looket fra tee 58 på 15. hul (pæleafgrænset) 

gennemføres på andre huller hvor det giver mening og er muligt. F.eks. hul 9 

tee 54/58. 

 

Teesteder og greens dybdeluftes. 16. fairway luftes endnu en gang. 

  

Der klippes 4 mtr. semirough langs sø 16. hul; passer med klipper. Det skulle 

gerne sikre at ikke alle bolde, der ikke kommer forbi søen, ruller i. 

 

Der vil blive gravet en kanal, så de 2 søer til venstre på 5. hul får bedre 

gennemløb. På sigt ønsker vi hul ud til åen fra hul 7, men det kræver fortsat 

dialog med Herning Kommune.   

 

Der blev spurgt til den lille sø foran tee 54/58 på 15. hul. Kan den graves 

dybere så der kommer vand i søen? Det undersøges. Skal siges at vandspejlet 

står meget lavt pt. 

 

Ligeledes ønskes der en mere ensartet opstamning af de nye træer; kan ske på 

sigt når tid til opgaven, ligesom man ønsker bedet ved hul 1 med rododendron 

færdiggjort med pæle rundt om.   

 

Generelt arbejdes der med en bedre finish og der tages godt fat i de ad hoc-

opgaver, der kommer løbende.  

Træ planen følges i god dialog med Herning Kommune. Vores nuværende 

kontakt er på vej på pension. Vi sikrer, at der er ny kontakt og fortsat god 

dialog.  

 

5. Repræsentantskabsmøde DGU 

Det nye sort er rekruttering af nye medlemmer. Alle foreninger har fokus på 

dette og det var emnet for temamødet, som blev afholdt fredag før 

repræsentantskabsmødet. 

 

Golf er udfordret på image; snob sport, tager lang tid, er dyrt, svært at lære, 

etc. går igen. 

 



Flere og flere foreninger holder ”deres dag” lig Golfens dag. Udbuddet og 

konkurrencen om medlemmer er stort. 

 

Selvom det går godt i HGK, skal vi passe på ikke at læne os tilbage, men være 

proaktive og parat med nye tiltag. Parat til andre sportsgrene, lidt Country Club 

tanker. Pt. Arbejder vi med krolf & petanque. Vi skal være et rart sted at være.  

 

Der kom gode ideer frem, hvor flere kan bruges. Her eksempler fra temamødet: 

   

 
 

I forlængelse af dette oplæg, blev der afholdt Workshops med henblik på at 
generere gode ideer til at prøve at fjerne barrierer for rekruttering. Bl.a. skal vi 
huske:  

• Gør det let at komme til 
• Aktiver relationer – medlem skaffer medlem 

• Sammenhæng med anledning (arrangement) og efterfølgende opfølgning 
• Spejling – have de rigtige til at modtage 
• Forpligte målgruppen – lave aftale med målgruppen 

 
På juniorsiden har klubberne mistet 40% af medlemmerne over de sidste 10 år. 

Hvad kan vi gøre ved det og hvad gør DGU. 
 
Der skal være fokus på fastholdelse -> rekruttering 

 



 
Pt. har vi 50 juniorer i HGK, hvilket er meget tilfredsstillende og skyldes en god 

og dedikeret indsats fra Nicolas samt gode hjælpe ved træning og en godt 

arbejdende udvalg. Stor ros til dem alle.  

Vi bør alligevel overveje om vi skal være med i DGU’s rekrutteringsprojekt.  

 

6. Idrætsrådets årsmøde 

Idrætsrådet havde et oplæg vedr. brug af Facebook. Der var 3 gode ideer til at 

gøre sine opslag bedre: 

• Dæk ind med bedre opslag; mere fortællende. 

• Gerne opslag med live video. 

• Opfordre medlemmer til at kommentere og dele opslag.  

 

Mødet blev holdt på Terminalen (den tidligere postterminal), som er et 

spændende sted med mange tiltag, som skateboard, rulleskøjter, parakur, 

klatring, kampsport m.m.  

 

Bent Green var nomineret til Frivillig prisen, men måtte se anden løbe med den. 

Flot at være nomineret. 

 

7. Projekter 

a. Par-3 bane 

Den tidligere ide med 9 huller på par-3 banen, er opgivet, da der ikke er 

ordentlig plads til hullerne, hvis det skal være forsvarligt. 

Der arbejdes nu med et oplæg med 6 huller; giver muligheden for at spille 6 

– 12 – 18. Det er tanken at lave 6 nye teesteder samt udvide greens. Mads 

og Jarl lave det endelige oplæg med økonomi til næste baneudvalgsmøde.  

FU præsenterede et nyt projektstyringsværktøj, der skal sikre os et bedre 

overblik over de projekter der sættes i gang – eller påtænkes – samt 

økonomien ved de forskellige projekter.  



8. Info fra Golfmanageren. 

a. Mediehuset fond 

Vi har sendt en ansøgning til både sport og kultur og afventer spændt om vi 

kommer i betragtning.  

b. DIF og DGI´s foreningspulje, 44 Mill.  

Vi vil søge tilskud til INFO skærm.  

c. Golfens dag 

En god dag med næsten 50 besøgende. 4 meldte sig på begynderhold, 3 

juniorer samt et medlem – og flere på vej.  

 

9. Info fra udvalg.  

a. Sponsorudvalg – BWM  

Intet nyt.  

 

b. Erhvervs Golf udvalg – BWM 

Første runde i 2019 havde 40 deltagere; flot besøg. Antallet af virksomheder 

der er med, er tæt på sidste år.   

 

c. Handicapudvalg – CJ 

Der kommer nye handicapregler i 2020 og DGU har åbnet op for at der kan 

spilles EDS runder hver dag. Det skal sikre at flest muligt har et retvisende 

handicap ved årsskiftet.  

 

d. Regeludvalg – CJ 

Der er afholdt 12 regelkurser samt 1 for seniorer, 1 for 

tisdagsdamer/solsikker, 1 for onsdagsherrer samt et hulspilkursus for eliten 

samt regionsgolf.  

Der har været tæt på 800 deltagere; en succes. Og der planlægges et 

kursus mere, da flere har spurgt efter det.  

 

e. Amatør-og ordensudvalg – BWM  

Intet nyt.  

 

f. Baneudvalget – CB 

Se pkt. 4 

 

g. Beplantningsudvalget – LBL 

Vil tage en snak med Lotte vedr. bede og blomster.  

 



h. Banekontrol-og serviceudvalg – HS 

God start med flere nye udvalgsmedlemmer. Både tilkørsel og til 

serviceteams.  

 

i. Visionsudvalget – CA 

Intet nyt. 

 

j. Kommunikationsudvalget – CA 

Bedste årsskrift længe siges der.  

Evalueringsmøde afholdes i maj måned med udvalget.  

 

k. Turneringsudvalget – OØP 

Der er afholdt 2 turneringer, Handelsbankens åbningsturnering med 93 

deltagere og Royal holdturnering med 92 deltagere.   

 

l. Begynderudvalget – (MH) - BWM 

God start på hold 1; flere er ret gode og kommer hurtigt gennem systemet. 

De første er på vej til kanin turneringer. 

Hold 2 har allerede over 20 tilmeldte og flere er på vej.   

 

m. Kaninudvalget – HS   

God start og stigende antal spillere som vi kommer længere frem. Er klar til 

at tage mod de første kaniner.  

 

n. Juniorudvalget – BWM  

God start på sæson. Sidste tiltag er køb af tøj til juniorerne; et godt tiltag 

med flot støtte fra sponsorerne.  

 

o. Eliteudvalget – BWM 

Har været på opstartslejr i Himmerland. En god tur. Giver forhåbentlig gode 

resultater i sæsonen.   

 

10. Næste møde. 

Mandag den 3. juni 2019  

11. Eventuelt. 

Der blev spurgt til samarbejdet med Karma, og det er meget positivt. God 

dialog med klubber-i-klubben og udvalg og god stemning med gæsterne. 

Samtidig er der gode tiltag på vej; opgraderet menukort, rabat til 

medlemmerne når de spiser på KARMA andre steder, take-away m.m. 

 



E-cigaretter indendørs blev drøftet. Vi undersøger hvad DIF anbefaler og om 

de er skadelige og bør forbydes indendørs på samme måde som almindelig 

røg.  

 

I princippet har bolde, der spiller Regionsgolf ikke andre rettigheder på banen 

end andre spillere, men da de går ud i 2-bolde (skal være sådan jf. 

turneringsbetingelserne fra Regionsgolf) og derved ofte spiller hurtigere end 

andre bolde, opstår der et irritationsmoment, da man oplever at skulle lukke 

flere hold igennem. Man skal altid lukke hurtigere spillende bolde 

igennem, uanset om de spiller Regionsgolf eller en privat runde. 

Kan man reservere flere tider før Regionsgolf? Det vil ikke løse problemet og vi 

kan glæde os over, at det kun er et ”problem” i maj og juni, hvorefter der ikke 

spilles Regionsgolf.  

Vi skal glæde os over at banen og klubben er populær og huske, at der skal 

være plads til alle.  


